
INTERPELLASJONEN TIL FYLKESTINGSORDFØREREN 

I Strålevernrapport 2018:10 står det at anløp av allierte reaktordrevne fartøy til Norge har gått fra 10-15 anløp i året
til 30-40 anløp. «Disse anløpene har for det meste vært til Haakonsvern men i økende grad nå også i farvann i Nord-
Norge».

Økningen i anløpene gjør sjansen større for at Norge kan bli berørt av en større eller mindre hendelse i et
reaktordrevet fartøy. For eksempel grunnstøting, kollisjon, lekkasje, brann og alvorlig reaktorhavari. Det vil være en
katastrofe ikke bare for Bergen, men for kysten, for havet og for hele området om vi fikk en atomulykke på
Haakonssvern. 

Vestlandskystens kontroll og sikkerhet med marinebasen Haakonsvern i Bergen må styrkes og ivaretas. 

Det sies at i dag får statsforvalteren en uke før ankomst av ubåt, og det kan synes som at det er hele beredskapen.
Dette er vanskelig å vite for anløp og beredskap er innhyllet av hemmelighold av sikkerhetsmessige hensyn. Det gjør
at kystbefolkningen er uvitende og uforberedt på det som kan komme.

Til sammenligning så nekter land som Nederland ubåt fra USA, mens Canada har beredskap med ekstrem
kompetanse. 

Spørsmål til fylkesordføreren:
I hvor stor grad er fylkesordføreren og fylkeskommunen som regional utviklingsaktør, kjent med og involvert i
beredskapsplaner og planar i forbindelse med anløp av atomdrevne ubåter i vårt fylke.
Tillit til styresmakter er avgjerande i sikkerhetspolitikken. Vil fylkesordføreren være med å jobbe for større
åpenhet omkring anløp av atomubåter i vårt fylke.

 
Forslag til vedtak:
 

1. Fylkesordføreren og Vestland fylkeskommune krever at befolkningen blir varslet når atomubåtar har landligge
på Haakonsvern.

2. Styresmaktene må krevje svar på om ubåtar i våre farvann har atomvåpen om bord.
3. Om INF avtala ikkje vert fornya, bør Vestland fylke be regjeringa om å stogge anløp av fartøy i vår region som

kan bere atomvåpen. 
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